



[Home](#) | [ICLA](#) – Page d'accueil | [AILC](#)

ICLA February 2026 Newsletter **Bulletin de l'AILC de février 2026**

Fellow members of the AILC-ICLA,

Chers membres de l'AILC-ICLA,

A message from the President of the AILC-ICLA

Friends and members of the AILC-ICLA,

Did you notice that the February newsletter “looks different” from the earlier ones? It is a pleasure to thank our new Administrator, Charlotte Détrez, for this new look and welcome her into the AILC-ICLA. We’re grateful for her efficiency and good cheer, and look forward to a long and fruitful association.

In addition to the upcoming events, of which [our collaboration with UNESCO's Memory of the World program](#) forms a vital part, you will also find in this newsletter the announcement of another “first” of sorts: the results of [Round 1](#) of the 2026 cycle of the Matching Grants awards. Congratulations to the awardees and thanks to the member associations and academic bodies whose grants we “matched”!

The [Matching Grants](#), managed by the Participation Grants Committee, were instituted in 2025: they form an important part of our awards schedule as they are meant to support events organised for and/or by Early Career Researchers. We hope that this is the first of many successful rounds aimed at supporting and encouraging the Early Career Researcher community to shape

our discipline and lead us into the future. The call for Round 2 of the 2026 cycle will soon be announced – do keep an eye on our [website](#)!

In the midst of new beginnings and exciting opportunities we cannot but remember colleagues who have shaped and nurtured our Association. We thank Honorary Presidents Dorothy Figuiera, Manfred Schmeling and Jean Bessiere for sharing with us [their memories and appreciation](#) of [Maria Alzira Seixo](#) (President 1991-1994) and Eva Kushner (President 1979-1982). We also want to honour [Gerald Gillespie](#) and remember with gratitude their commitment to the AILC-ICLA.

Ipshita Chanda

Un message de la part de la Présidente de l'AILC-ICLA

Ami·e·s et membres de l'AILC-ICLA,

Avez-vous remarqué que la lettre d'information de février « a un aspect différent » des précédentes ? C'est avec plaisir que nous remercions notre nouvelle administratrice, Charlotte Détrez, pour cette nouvelle présentation et que nous lui souhaitons la bienvenue au sein de l'AILC-ICLA. Nous lui sommes reconnaissants pour son efficacité et sa bonne humeur, et nous nous réjouissons par avance d'une collaboration longue et fructueuse.

Outre les événements à venir — parmi lesquels notre [collaboration avec le programme Mémoire du monde de l'UNESCO](#) occupe une place essentielle — vous trouverez également dans cette lettre d'information l'annonce d'une autre « première » en quelque sorte : les [résultats de la première session 2026](#) d'attribution des bourses de contrepartie de l'AILC-ICLA. Félicitations aux lauréat·e·s et merci aux associations membres et aux institutions académiques dont nous avons abondé les subventions !

Les [bourses de contrepartie](#), supervisées par le Comité des bourses de participation, ont été instaurées en 2025 : elles constituent une part importante de notre programme de subventions, puisqu'elles visent à soutenir des événements organisés pour et/ou par des chercheur·euse·s en début de carrière. Nous espérons qu'il s'agit de la première marche d'une longue série de collaborations fructueuses destinées à soutenir et encourager la communauté des jeunes chercheur·euse·s qui vont façonner et nous guider vers l'avenir de notre discipline. L'appel à candidatures pour la seconde session de 2026 sera bientôt annoncé — restez attentif·ve·s à notre [site web](#) !

Au milieu de ces nouveaux départs et de ces opportunités enthousiasmantes, nous ne pouvons oublier les collègues qui ont façonné et nourri notre association. Nous remercions les président·e·s d'honneur Dorothy Figuiera, Manfred Schmeling et Jean Bessière d'avoir partagé avec nous [leurs souvenirs et leurs hommages](#) à [Maria Alzira Seixo](#) (présidente 1991-1994) et Eva Kushner (présidente 1979-1982). Nous voulons également honorer la mémoire de [Gerald Gillespie](#) et nous rappelons avec gratitude leur engagement envers l'AILC-ICLA.

Ipshita Chandra

The AILC-ICLA/Memory of the World Series

As part of the [collaboration between the AILC-ICLA and the UNESCO Memory of the World programme](#), a new series of online events – *The AILC-ICLA/Memory of the World Series* – has been launched, starting in Spring 2026.

The series includes talks, seminars and conferences, and is hosted by the Centre for Comparative Literature at Goldsmiths, University of London.

[Read about the Series and see the planned events.](#)

La série AILC-ICLA/Mémoire du monde

Dans le cadre de la [collaboration entre l'AILC-ICLA et le programme Mémoire du monde de l'UNESCO](#), un nouveau cycle d'événements en ligne intitulé *La Série AILC-ICLA/Mémoire du monde* a été lancé et débutera au printemps 2026.

Ce cycle, qui comprend des conférences, des séminaires et des colloques, est accueilli par le Centre de littérature comparée de Goldsmiths, à l'Université de Londres.

[En savoir plus sur la Série et sur ses événements associés.](#)

Matching Grants Awards 2026 – Results of Round 1

As announced in the President's message, the recipients of the first round of Matching Grants awards for 2026 have been selected.

Congratulations to Liliane Ehrhart, Laura Castillo Bel, Saswati Saha, Anna Bourges-Celaries, and Natasha Kennedy!

[Read more about the winners and the projects.](#)

The terms and conditions for the 2026 second round will **be announced soon!**

[More information concerning the Matching Grants.](#)

Attribution des bourses de contrepartie 2026 – Résultats de la première session

Comme annoncé dans le message de la présidente, les lauréat·e·s de la première session d'attribution des bourses de contrepartie pour l'année 2026 ont été choisi·e·s. Félicitations à Liliane Ehrhart, Laura Castillo Bel, Saswati Saha, Anna Bourges-Celaries et Natasha Kennedy !

[En savoir plus sur les lauréat·e·s et leurs projets.](#)

Les modalités de la seconde session de 2026 seront **annoncées prochainement !**

[Plus d'informations concernant les bourses de contrepartie.](#)

In memoriam

The AILC-ICLA wishes to pay tribute to three of its former presidents who passed away recently: Eva Kushner (1929–2023), President of the Association from 1979 to 1982; [Gerald Ernest Paul Gillespie](#) (1933–2025), President from 1994 to 1997; [Maria Alzira Seixo](#) (1941–2026), President from 1991 to 1994. We thank the Honorary Presidents Dorothy Figuiera, Manfred Schmeling, and Jean Bessière for sharing with us [their memories and tributes](#) to Eva and Maria. We remember with gratitude their commitment to the AILC-ICLA.

L'AILC-ICLA souhaite rendre hommage à ses trois de ses anciens présidents qui nous ont quitté il y a peu : Eva Kushner (1929–2023), présidente de l'association de 1979 à 1982 ; [Gerald Ernest Paul Gillespie](#) (1933–2025), président de 1994 à 1997 ; [Maria Alzira Seixo](#) (1941–2026), présidente de 1991 à 1994. Nous remercions les président-e-s d'honneur Dorothy Figuiera, Manfred Schmeling et Jean Bessière d'avoir partagé avec nous [leurs souvenirs et leurs hommages](#) envers Eva et Maria. Nous nous rappelons avec gratitude leur engagement envers l'AILC-ICLA.

AILC-ICLA Events and Calls

Événements et appels de l'AILC-ICLA

The Ferghana Horse from the Han to Northern–Southern Dynasties: A Cosmotechanical Perspective (The AILC-ICLA/MoW Series)

This talk by Hu Suqing (Hunan University) examines the cosmotechanical reconfiguration of the Ferghana horse as a key visual and conceptual mediator of trans-Eurasian exchange along the Silk Road.

[Further details about the talk.](#)

[Click here to register to attend the lecture.](#)

Le cheval de Ferghana, de la dynastie Han aux dynasties du Nord et du Sud : une perspective cosmotechnique (La Série AILC-ICLA/MoW)

Cette conférence de Hu Suqing (Université du Hunan) examine la reconfiguration cosmotechnique du cheval de Ferghana en tant que médiateur visuel et conceptuel clé des échanges trans-eurasien le long de la Route de la Soie.

[Plus de détails sur la conférence.](#)

[Cliquez ici pour vous inscrire à la conférence](#)

Call for Papers: Metaphors of Memory, Comparative Literature and Heritage (The ICLA / Memory of the World Series)

Appel à Communications : Métaphores de la mémoire, littérature comparée et patrimoine

[Further details about the talk and call for papers.](#)

[Plus de détails sur la conférence et l'appel à communications.](#)

Members Events and Calls / Événements et appels des membres

Urbanity and Beyond: Narratives and Practices (CfP deadline: 15 Mar 2026)
[Read the full call for papers.](#)

CURE Summer School 2026 (CfP deadline: 25 Feb 2026)
[Read the full call for papers.](#)

Caring for literature: a comparatist practice. APLC Conference 2026 (CfP deadline: 28 Feb 2026)
[Read the full call for papers.](#)

Silences, Stories, Scripts: Transcultural Perspectives on Mothers and Daughters in Literature (CfP deadline: 15 Mar 2026)
[Read the full call for papers.](#)

Call for Contributions: Migrating Minds : Journal of Cultural Cosmopolitanism
[Read the full call for contributions.](#)

Worlding Francophone/graph. Literary and Artistic Modes of (Non)belonging (CfP deadline : 26 Mar 2026)
[Read the full call for papers.](#)

Publications from our members / Publications de nos membres

Exploring Intersections between Nizami and Dante: Before and After Medievality, edited by Rahilya Geybullayeva, Nunzio Ruggiero, and Marina-Teresa Jiaveri

Touching Spaces in Textures & New Entry: Peter Szondi, Poetics, Imagination, Critique, by Mariam Popal (print or PDF file)

The Handbook of Georgian Literature, by Irma Ratiani

About | A propos

See all the previous AILC-ICLA
Newsletters

Voir tous les Bulletins précédents de
l'AILC-ICLA

Please send book, event or conference announcements, calls for papers, reports, etc. that you wish to publish in the next AILC-ICLA Newsletter: administrator@ailc-icla.org. Please note a link is required. If no link can be provided, please limit the item to a maximum of 150 words, but we cannot guarantee publication.

N'hésitez pas à nous envoyer les annonces de publications, événements ou colloques prévus, appels à contributions, comptes rendus, etc. que vous souhaitez publier dans le bulletin de l'AILC-ICLA : administrator@ailc-icla.org. Veuillez prendre en considération qu'un lien Web vers lequel les lecteur-ric-e-s peuvent être dirigé-e-s est exigé. Si vous ne pouvez pas fournir de lien, nous vous prions de limiter votre présentation à 150 mots et de comprendre que la publication de votre information pourrait ne pas être garantie.

Association Internationale de Littérature Comparée / International Comparative Literature Association

Encouraging exchange and cooperation
among comparatists.

Pour encourager les échanges et la
coopération entre les comparatistes.

You are currently subscribed to the mailing
list of the Association Internationale de
Littérature Comparée / International
Comparative Literature Association (AILC-
ICLA) with the following address: .

If you want to unsubscribe, please email us
at administrator@ailc-icla.org

Vous êtes actuellement inscrit-e à la liste de
diffusion de l'Association Internationale de
Littérature Comparée / International
Comparative Literature Association (AILC-
ICLA) avec l'adresse de courriel suivante : .

Si vous souhaitez vous désinscrire, veuillez
nous envoyer un e-mail à l'adresse suivante
: administrator@ailc-icla.org.

[Unsubscribe – Désinscription](#)

